
 
 

 
 

Αθήνα, 27 Απριλίου 2025 
 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

ΠΡΟΣ: Υπουργό Ανάπτυξης  

Θέμα: «Ατελείς και επισφαλείς ρυθμίσεις του νέου Αναπτυξιακού 

Νόμου σχετικά με την ταχεία αδειοδότηση, την ισονομία των 

επενδυτών και τη διασφάλιση του δημόσιου συμφέροντος» 

               

Σύμφωνα με τις πρόσφατες εξαγγελίες για τον νέο Αναπτυξιακό Νόμο, 

προβλέπεται η δυνατότητα ταχείας αδειοδότησης των επενδυτικών σχεδίων με 

παρεμβάσεις του Υπουργού, σε περίπτωση υπέρβασης προθεσμιών από τις 

αρμόδιες διοικητικές αρχές. Παράλληλα, εισάγονται ρυθμίσεις που επιχειρούν την 

επιτάχυνση της αξιολόγησης επενδυτικών σχεδίων και την τυποποίηση των 

φακέλων. 

Ωστόσο, δημιουργούνται σοβαρά ερωτήματα: 

 Πώς διασφαλίζεται ότι η παρέμβαση του Υπουργού στην έκδοση αδειών 

και εγκρίσεων δεν παραβιάζει τη θεσμική ανεξαρτησία και 

αντικειμενικότητα των αρμόδιων υπηρεσιών; Υπάρχει κίνδυνος πολιτικών 

παρεμβάσεων ή ευνοϊκής μεταχείρισης συγκεκριμένων επενδυτών; 

 Με ποια μέτρα εξασφαλίζεται ότι η ταχεία αδειοδότηση δεν θα οδηγήσει 

σε έλλειμμα ελέγχου και πιθανές παρατυπίες, ειδικά σε έργα με 

περιβαλλοντικές ή κοινωνικές επιπτώσεις; 

 Δεδομένης της έμφασης στις μεγάλες επενδύσεις άνω των 2 εκατ. ευρώ 

στις παραμεθόριες περιοχές, ποια μέριμνα λαμβάνεται ώστε να μην 

αποκλειστούν οι μικρότεροι τοπικοί επενδυτές, που είναι ζωτικής 

σημασίας για την κοινωνική συνοχή; 

 Πώς διασφαλίζεται η αντικειμενική αξιολόγηση των κριτηρίων 

"ανθεκτικότητας" και "ψηφιακής μετάβασης" στα επενδυτικά σχέδια, ώστε 

να αποφευχθεί η υποκειμενικότητα ή η πελατειακή λογική στην επιλογή 

των επιχορηγήσεων; 

 Γιατί δεν έχει προβλεφθεί μηχανισμός ουσιαστικού κοινοβουλευτικού ή 

κοινωνικού ελέγχου των επενδύσεων που υπάγονται στις διαδικασίες του 

νέου Αναπτυξιακού Νόμου; 

 

 

 

 

 

 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

4918

Ημερομ. Κατάθεσης:

28/4/2025



Κατόπιν όλων των ανωτέρω, ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

 

1. Θα επανεξετάσει το πλαίσιο ταχείας αδειοδότησης ώστε να προστατευτεί η 

διαφάνεια και η αντικειμενικότητα; 

 

2. Θα ληφθούν ειδικά μέτρα για να διασφαλιστεί η πρόσβαση και των μικρών 

επενδυτών, ιδιαίτερα σε παραμεθόριες και νησιωτικές περιοχές; 

 

3. Προτίθεται να θεσπίσει μηχανισμούς διαφάνειας, δημοσιοποίησης και ελέγχου για 

όλες τις επενδυτικές εντάξεις και επιχορηγήσεις που εγκρίνονται με βάση τον νέο 

Νόμο; 
 

 

 

 
 

Ο ερωτών Βουλευτής 
 
 
 

Γεώργιος Μανούσος 

Β2 Δυτικού Τομέα Αθηνών 
 

 




